
Särskilt yttrande från Norrmalms pensionärsråd med anledning av 2010 års 
Verksamhetsplan. 
 
Förutsättningarna för att verka som ett råd till politiker och tjänstemän, bereda 
pensionärer i stadsdelen inflytande och insyn, ta initiativ till förbättringar och 
samarbeta med stadsdelsnämnden och landstingets företrädare har förändrats. 
 
Exempel 
- endast ett vård-och omsorgsboende finns kvar i stadsdelsnämndens egen regi 
(skall privatiseras 2011) och två hemtjänster. 
- f.d. nämndärenden som berör äldreomsorgen har i stor utsträckning centraliserats. 
- största delen av stadsdelsnämndens ekonomi handlar om pengsystem och kan inte 
påverkas av rådet. 
- insynen och inflytandet i de privatiserade boenden och privat hemtjänst är liten. 
- information och uppföljning kan inte ge hela bilden av stadsdelsnämndens 
ansvarsområde då största delen av utförare är privata. 
- beställaravdelningens myndighetsutövning och individärenden har inte, och skall 
inte rådet ta del av. 
 
Konsekvens 
Kommunens pensionärsråd har fått utökade uppgifter i samband med centralisering 
av de flesta frågor inom äldreomsorgen som tidigare beslutats i stadsdelsnämnden 
KPR utgör i dag ett än viktigare organ för pensionärsföreningarna.  
 
Pensionärsrådet på Norrmalm 2009 anser 
 
– det behövs ny organisation och förändrade uppgifter för rådet om det skall vara av 
värde att engagera pensionärsföreningarna (10 personer/g/månad) samt ett antal 
tjänstemän. 
– informationsmottagning och givande av information mellan SDN och SPR kan 
arrangeras mer sällan men effektivare. (förslag kan utarbetas av SPR) 
 – rådet bör betydligt mer engagera sig i uppföljning, utvärdering och utveckling av de 
olika äldreomsorgsverksamheterna (både privata och kommunala). 
– utbildning bör ges till rådets ledamötera så att rådet förstår de nya systemen som 
skall användas för uppföljning och utvärdering och om möjligt kunna delta i 
uppföljningar och utvärderingar. (ex finns från kommuner som redan praktiserar 
detta) 
 
Pensionärsrådet anser också att man i verksamhetsplanen för 2010 kan utläsa ett 
mycket litet engagemang för äldrefrågor. T.ex. ”Tillgången till kulturupplevelser och 
möjligheter till eget skapande ska öka för barn, ungdomar och äldre” (s 12) har inte 
något mål för äldre utan endast för barn och ungdomar. 
 
Pensionärsrådet vill också framföra att ingen på stadsdelsnämnden på något sätt har 
satt pensionärsrådet på undantag. Tvärtom har tillmötesgåendet varit mycket stort 
och vi har lärt oss mycket om hur äldreomsorgen bedrivs i dag. 
Det är systemförändringarna som genomförts som påverkar rådets verksamhet 
och rådet behöver uppdateras utifrån vad som gäller i dag och framöver. 
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